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PoTtSklrja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokuuksesta, Joka 
pidettiin eduskuntatalolla 7 päly&nä tammi-
kuuta 1972 alkaen klo 11.00. Puhetta johti 
Esko Niskanen Ja muina Jäseninä olivat läsnä 
Harglt Eskman, Lyyli Aalto, Valdemar Sande-
lin, Paavo Tiilikainen, Valde Nevalainen, 
Sinikka Luja-Vepsä, Uki Voutilainen, Hattl 
Ahde sekä tiedotussihteeri Antti Halme. 
Sihteerinä toimi allekirjoittanut Seppo 
Nevala. 

i 

1 §. 
Esillä uuden eduskunnan JärJestäytymlstolmet. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti asettaa viiden hengen 
työryhmän valmistelemaan alustavaa ehdotusta uuden eduskunnan 
tyohuone- Ja IstximaJärJestelyistä. Samalla työryhmä sai tehtä-
väksi valmistella epävirallisen Ja alustavan ehdotuksen valio-
kuntien kokoonpanoista. Tämä ns. ** toimi ston ehdotus" olisi 
pohjana uuden helmikuussa valittavan toimikunnan tehdessä ehdo-
tuksia valiokuntien kokoonpanoista. 

1 I 
2 §. 

Toimikunta päätti Jättää puhemiehistön vaaliin liittyvät 
kysymykset parhaillaan käynnissä olevien hallitusneuvottelujen 
yhteydessä hoidettavKksi. 
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3 §. 
Esillä kSyttäytTminen talo- Ja menoarylon äSnestjksissä. 

Toimikunta päätti Jättää puheenjohtajan tehtäväksi neavo-
telia yksityiskohtaisesta menettelystä muiden ryhmien puheen-
johtajien kanssa* 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka 
pidettiin eduskuntatalossa 31 päivänä tammi-
kuuta 1972 alkaen klo 16.00. Puhetta Johti 
Esko Niskanen Ja muina Jäseninä olivat läsnä 
Margit Eskman, Valde Nevalainen, Lyyli Aalto, 
Matti Ahde, Sinikka Luja-Vepsä, Jorma Rantala, 
Valdemar Sandelin, Paavo Tiilikainen Ja Väinö 
Turunen. Sihteerinä toimi allekirjoittanut 
Seppo Nevala. 

1 §. 
Esillä alustavasti toimiston epävirallinen ehdotus 

valitsijamiesten, suuren valiokunnan Ja erikoisvaliokuntien 
kokoonpanoista. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti siirtää asian 
käsittelyn seuraavana päivänä pidettävään toimikunnan ko-
koukseen. 

Puheenjohtaja (Ju lld\UuAM 
Sihteeri 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka . 
pidettiin eduskuntatalossa 1 päivänä helmi-
kuuta 1972 alkaen klo 8.00. Puhetta Johti 
Esko Niskanen Ja muina jäseninä olivat 
läsnä Margit Eskman, Lyyli AAlto, Matti 
Ahde, Jorma Rantala, Valdemar Sandelin, 
Paavo Tiilikainen, Väinö Turunen sekä 
Antti Halme. Sihteerinä toimi allekirjoit-
tanut Seppo Nevala. 

1 §. 
Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti ehdottaa ryhmälle, 

että ryhmän edustajiksi valitsijamiehiin, suureen valiokun-
taan sekä erikoisvaliokuntiin valittaisiin liitteestä ilmene-
vät edustajat. 
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2 §. 

Toimikunta päätti esittää ryhmän puheenjohtajaehdokkaaksi 
erixvaiiökuntiin seuraavat henkilöt: ulkoasiainvaliokunta -
Kalevi Sorsa, talousvaliokunta - Veikko Helle, Sosiaali-
valiokunta - Sulo Hostila sekä kulkulaitos- tai pankkivalio-
kunta - Kalervo Haapasalo. 

Varapuheen johtajaehdokkaiksi eri valiokuntiin toimikunta 
päätti ehdottaa seuraavia henkilöitä: 

lakivaliokunta - Seija Kärkinen, Laki- ja talousvalio-
kunta - Väinö Mäkinen, maa- ja metsätalousvaliokunta - Eeli 
Lepistö. 
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Puheenjohtaja 

Sihteeri 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kimtaryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka 
pidettiin eduskimtatalossa 1 päivänä helmi-
kuuta 1972 alkaen klo 8.00. Puhetta Johti 
Esko Niskanen Ja muina Jäseninä olivat läsnä 
Margit Eskman, Väinö Turunen, Lyyli Aalto, 
Valdemar Sandelin, Paavo Tiilikainen, Jorma 
Rantala, Sinikka Luja-Vepsä sekä Antti Halme. 
Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Esillä puhemiehen vaali. 
Keskustelussa todettiin, että edessä on ilmeisesti Jäl-

leen salamaratkaisu viime vuosien tapaan. 
Toimikunta katsoi, ettei ole mitään syytä muuttaa aikai-

semmin tässä kysymyksessä tehtyjä päätöksiä. 

2 §. 
Puheenjohtaja ilmoitti puolueen puheenjohtajan Ja puolue-

sihteerin pitävän alustukset hallitusneuvotteluista seuraa-
vassa ryhmäkokouksessa. 
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3 §. 
Puheenjohtaja totesi, että ryhmän on valittava puolueen 

sääntöjen 37 §:8sä edellytetty erityinen hallitusneuvottelu-
kunta. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti esittää ryhmällê -
että neuvottelukuntaan valittaisiin puheenjohtajisto sekä 
lisäksi Paavo Tiilikainen. 
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4 § . 

Toimikunta päätti esittää, että aloiteryhmän valittai-
siin entiset jäsenet. 

5 §. 
Toimikunta päätti esittää, että eduskiannan kalenteriin 

ilmoit^aisiin ryhmän sihteeriksi edelleen Lyyli Aalto. 

6 §. 
Toimikunta päätti esittää, että ryhmän piskxireiksi valit-

taisiin Riitta Järvi salo-Kanerva Ja Pirkko Työläjärvi 

Puhe en J ohtaja iä «o-

Sihteeri 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Eduskunta-
ryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka pidettiin 
eduskimtatalolla 1 päivänä helmikuuta 1972 
alkaen klo 15.30. Puhetta Johti Esko Niskanen 
Ja muina Jäseninä olivat läsnä Margit Eskman, 
Lyyli Aalto, Matti Ahde, Paavo Tiilikainen, 
Väinö Turunen, Jorma Rantala, Sinikka Luja-
Vepsä, Valdemar Sandelin sekä Antti Halme. 
Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

Puheenjohtaja ilmoitti, että tasavallan presidentti on 
kutsunut ryhmän edustajat Tamminiemeen klo 17-00. Hän oletti 
tasavallan presidentin tiedustelevan ryhmän kantaa mahdolli-
sesti muodostettavan hallituksen pohjaan sekä myös päaminis-
t eri-kysymyks e en. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti esittää ryhmän kan-
tana seuraavaa: 

Ryhmä pitää viiden puolueen hallituspohjaa parhaimpana 
mahdollisena ratkaisuna. Kansandemokraattien poisjäänti mah-
dollisesti muodostettavasta hallituksesta on valitettavaa. 
Ryhmä katsoo, että hallituksen voimasuhteiden tulisi olla 
ei-sosialistien Ja sosialistien välillä 8-8, Jolloin pää-
ministerin paikka tulisi sosialidemokraateille. Ottaen huo-
mioon sen, että vasemmistolla on eduskunnassa takanaan 92 
edustajaa Ja keskustaan kuuluvilla puolueilla - keskusta-
puolueella, rkpillä Ja Lkp:llä ¥.:̂ vain k52'.i edustajaa, ei 
keskustaenemmistöinen hallitus voi tulla kysymykseen. 

n 
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Ryhmän kannanotto päätettiin saattaa samantien julkisuu-
teen. 

2 §. 
Puheenjohtaja totesi, että neuvottelut valiokuntien 

puheenjohtajakysymyksestä ovat alkuvaiheessa. Näin ollen ei 
voida vielä tässä vaiheessa sanoa, mistä valiokunnasta sosiali-
demokraatit saavat voimasuhteiden mukaan heille kuuluvan lisä-
paikan puheenjohtajistossa. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Eduskunta-
ryhmän toimikunnan kokouksesta, joka pidettiin 
eduskuntatalossa 2 päivänä helmikuuta 1972 
alkaen klo 16.00. Puhetta Johti Esko Niskanen, 
¿a muina jäseninä olivat läsnä Margit Eskman, 
Lyyli Aalto, Valdemar Sandelin, Matti Ahde, 
Väinö Turunen, Paavo Tiilikainen, Jorma Rantala, 
Valde Nevalainen sekä Antti Halme. Sihteerinä 
toimi Seppo Nevala. 

b 

1 §. 
Toimikunta keskusteli pankki- Ja kulkulaitosvaliokuntien 

puheenjohtajan paikoista, Joista on käyty neuvotteluja läMnnä 
SKDL:n kanssa. 

Toimikunta päätti Jatkaa neuvotteluja siltä pohjalta, ettäi 
sosialidemokraateille tulisi kulkulaitosvaliokunnan puheenjoh-i 
taJan paikka. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Eduskunta-
ryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka pidettiin 
eduskuntatalolla 4 päivänä helmikuuta 1972 
alkaen 12.50. Puhetta Johti Esko Niskanen Ja 
muina Jäseninä olivat läsnä Margit Eskman, 
Valde Nevalainen, Valdemar Sandelin, Matti Ahde, 
Jorma Rantala, Väinö Turunen, Paavo Tiilikainen, 
Lyyli Aalto, Sinikka Luja-Vepsä sekä Antti Halme 
Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Esillä ryhmän puheenjohtajiston työnjako. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti tehdä puheenjohta-
jiston työnjaosta ryhmälle seuraavan ehdotuksen: 

Puheenjohtaja suorittaa ne tehtävät. Joita ei ole nimen-
omaan pidätetty nimenomaan toisille puheenjohtajille. 

Ensimmäinen varapuheenjohtaja toimii aloiteryhmän puheen-
johtajana. 

Toinen varapuheenjohtaja toimii ryhmän edustajana puolueen 
nimitustyöryhmässä oikeustiet.kand. Ilmo J. Kolamon seuraa-
Jana. 

2 §. 
Valiokuntien sihteerikysymys. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti velvoittaa ryhmän 
puheenjohtajan käymään neuvotteluja eri ryhmien välillä. 
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3 §. 
Esillä ehdokkaiden valinta eduskunnan palkkavaltuuskun-

taan. 

Todettiin, että sosialidemokraatit saavat nykyisten voima-
suhteiden mukaan yhden lisäedustahan palkka valtuuskuntaan. 
TeLmän jälkeen voimasuhteet vasemmiston ¿ja ei-sosialistien 
välillä ovat 11-10 ei-sosialistien hyväksi. 

Toimikunta päätti ehdottaa, että palkkavaltuuskuntaan va-
littaisiin entiset Jäsenet sekä uutena jäsenenä Reino Breilin. 

Toimikunta päätti ehdottaa, että varajäseneksi valittai-
siin Uki Voutilainen. 

Toimikunta päätti ehdottaa, että varapuheenjohtajaksi 
valittaisiin edelleen Väinö Turunen. 

Esillä ehdokkaiden valinta Suomen Pankin pankkivaltuus-
miehiin. 

Keskustelun jälkeen toimikunta päätti jättää asian pöy-
dälle. 

5 §. 
Ehdokkaiden valinta kansaneläkelaitoksen valtuutettuihin. 

Todettiin, että nykyisten voimasuhteiden mukaan sosiali-
demokraatit saavat yhden lisäpaikan kansaneläkelaitoksen val-
tuutettdssa. Tämän jälkeen voimasuhteet sosialistien ja ei-
sosialistien välillä ovat tasan 6-6. 
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Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti Jättää asian pöy-
dälle. 

6 §. 
Toimikunta valitsi ryhmän edustajaksi radion pienois-

parlamenttilähetykseen Esko Niskasen. Lähetys nauhoitetaan 
perjantaina 18.2.1972. 

7 §. 
Toimikunta päätti ehdottaa, että Pohjoismaiden neuvoston 

varapuheenjohtajaksi valittaisiin edelleen Sylvi Siltanen. 

8 §. 
Toimikunta päätti ehdottaa, että tarkistajien varapuheen-

johtajaksi valittaisiin Lasse Lehtinen. 

9 §. 
Toimikunta päätti ehdottaa, että poissaolosakon suuruu-

deksi vahvistettaisiin 1 markka. 

10 §. 

Toimikunta päätti ehdottaa, että ryhmäveron suuruudeksi 
määrättäisiin 100 mk/v. Samalla toimikunta päätti ehdottaa, 
että veron perintä siirrettäisiin eduskunnan taloustoimiston 
hoidettavaksi muiden eduskuntaryhmien tapaan. 

11 §. 

Toimikunta päätti kutsua seuraavan ryhmäkokouksen koolle 
tiistaina 8 päivänä helmikuuta klo 10.30. 

Toimikunta päätti kokoontua puoli tuntia ennen ryhmä-
kokousta. 
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Puheenjohtaja 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen eduskunta-

ryhmän toimikunnan kokouksesta, ¿joka pidettiin 

eduskuntatalossa 8 päivänä helmikuuta 1972 

alkaen klo 15«00. Puhetta Johti Esko Niskanen 

Ja muina Jäseninä olivat läsnä Margit Eskman, 

Sinikka Luja-Vepsä, Lyyli Aalto, Valdemar Sande-

lin, Paavo Tiilikainen Ja Väinö Turunen. 

Sihteerinä toimi allekirjoittanut Seppo Nevala. 

1 §. 

Toimikunta totesi, että kansliatoimikunta on käsitelles-

sään eduskunnan työhuonejärjestelyjä päättänyt antaa Kris-

tilliselle Liitolle sen lisähuoneen. Jota oli kaavailtu 

sosialidemokraattiselle ryhmälle. Huomioon ottaen tämän toi-

mikunta hyväksyi toimiston ehdotuksen l?yhmän työhuonejärj es-

telystä. 

2 §. 

Esillä valiokuntien sihteerikysymys. 

Toimikunta päätti pyytää asianomaisten erikoisvaliokuntie: 

valiokuntaryhmien puheenjohtajilta tietoja valiokuntien sih-

teerikysymyksestä. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka 
pidettiin eduskuntatalolla 9 päivänä hel-
mikuuta 1972 alkaen klo I5.OO. Puhetta 
Johti Esko Niskanen Ja muina Jäseninä 
olivat läsnä Lyyli Aalto, Paavo Tiilikai-
nen, Sinikka Luja-Vepsä, Väinö Turunen, 
Matti Ahde, Jorma Rantala, Valdemar San-
delin Ja Margit Eskman. Sihteerinä Seppo 
Nevala. 

1 §• 
Esillä ehdokkaiden valinta kansaneläkelaitoksen valtuu-

tettuihin. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti yksimielisesti 
ehdottaa, että kansaneläkelaitoksen valtuutettuihin valit-
taisiin Paavo Tiilikainen. 

Muista ehdokkaista toimikunta ei päässyt yksimielisyy-
teen, vaan asiassa Jouduttiin suorittamaan äänestys. 

Vaalin tuloksen selvittyä todettiin kaikkien kuuden eh-
dokkaan saaneen 5 ääntä. 

Arvan perusteella toimikunta päätti ehdottaa valitta-
vaksi kansaneläkelaitoksen valtuutettuihin Paavo Tiilikaisen 
lisäksi Meeri Kalavaisen, Salme Hyyryläisen Ja Bror Lillqvis-| 
tin. 

2 §. 
Esillä ehdokkaiden valinta kansaneläkelaitoksen valtuu-

tettujen varajäseniksi. 
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Toimikunta päätti ehdottaa, että varajäseniksi kansan-
eläkelaitoksen valtuutettuihin valittaisiin Matti Ahde, 
Anni Flinck, T.T. Koivisto, Uljas Mäkelä, Antti-Veikko 
Perheentupa, Kaarle Salmivuori, Eero Salo sekä Väinö 
Vilponiemi. 

5 §. 
Esillä Jäsenen valinta valtakunnan oikeuteen. 

Keskustelussa tuli esille Turun kunnallispormestari Jorma 
Salo. 

Toimikunta päätti Jättää asian lisäselvitysten varaan. 

Esillä vasemmistoenemmistöisiin erikoisvaliokxmtiin 
Johtanut valitsijamiesten kokous. 

Toimikunta totesi, että porvarilliset puolueet ovat 
epävirallisissa keskusteluissa esittäneet vaalitulosten 
korjaamista siten, että vasemmiston ns. ylimääräiset edus-
tajat esittäisivät eronpyynnön. 

Toimikunta totesi porvarillisten puolueiden ehdotuksen 
sisältävän erään merkittävän kohdan. Ei-sosialististen 
puolueiden taholta on annettu ymmärtää niiden olevan val-
miita tämän eduskuntakauden aikana mahdollisiin oikaisuihin 
niiden toimenpiteiden Johdosta, Joista vasemmistopuolueet 
saattaisivat kärsiä. Tällöin oli lähinnä tuotu esille maa-
seudun puolueen taktikointi nimenomaan eri valiokuntien 
Jäseniä valittaessa. 

Lopuksi toimikunta totesi, että asia on parhaiten jär-
jestettävissä siten, että vasemmiston edustajat pyytävät 
eduskunnalta kirjallisesti vapautusta valiokuntapaikkojen 
uudelleenjärjestelyn vuoksi. 



- 3 -

5 §. 
Toimikunta totesi, että SMP:n vasemmistopuolueille 

osoittamaa kirjelmää ei ole toimitettu eduskuntaryhmälle, 
vaan suoraan asianomaisten puolueiden puoluetoimistoihin. 

6 §. 
Ryhmän sihteeri selosti valtiovarainvaliokunnan vara-

jäsenten valinnassa sosialidemokraattien ja SKDL:n kesken 
ilmennyttä erimielisyyttä. SKDL oli nimittäin vaatinut kahta | 
varajäsentä perustellen vaatimustaan sillä, että huomioon 
ottaen vasemmiston erikoisvaliokuntien paikkaluvun 10^, sen 
kokonaisedustus 3 paikkaa liian pieni. 

Sosialidemokraatit pitivät kuitenkin kiinni valitsija-
miesten lukumäärään perustuvasta matemaattisesta jakautu-
masta. Tämän mukaisesti neljää edustajaa valittaessa sosiali-
demokraatit saavat kolme ja SKDL yhden edustajan. 

Asia ratkaistiin lopulta siten, että valtiovarainvalio-
kunnan lisäjäsenten lukumäärää nostetaan 7:sta 9:ään, jolloin 
sekä porvarilliset puolueet että SKDL saavat molemmat yhden 
lisäpaikan. Ryhmien puheenjohtajien välisissä neuvotteluissa 
vasemmiston taholta korostettiin tällaisen menettelyn olevan 
ehtona valiokuntien vaalin uudelleen suorittamiselle. 

Lopuksi ryhmien välisissä neuvotteluissa on todettu, että 
SKDLrn on S7:llä edustajallaan saanut kaikissa eduskunnan 
suorittamissa tilintarkastajien vaaleissa toisen vasemmistol-

'.fl le kuuluvan paikan. Samoin sen edustus yleisradion hallinto-
^ neuvostossa voidaan katsotaan tasoittavan erikoisvaliokun-
tien vaalissa kokonaislukuun verrattuna syntynyttä vajaa-

• 

edustusta. 
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SKDL:n ryhmän taholta esitetyn vaatimuksen katsottiin 

viime kädessä Johtuvan siitä, että vuonna 1971 vasemmiston 

ehdokaslistoja Jätettäessä oli tehty eräänlainen herras-

miessopimus valtiovarainvaliokunnan lisäjäsenen paikkoja 

täytettäessä. Tämän sopimuksen katsottiin kuitenkin olleen 

ainutkertainen, eikä millään muotoa nykyistä eduskuntaa Ja 

eduskuntaryhmää sitova. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri L 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kxmtaryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka 
pidettiin eduskuntatalossa 10 päivänä hel-
mikuuta 1972 alkaen klo 13.30. Puhetta 
johti Valde Nevalainen Ja muina Jäseninä 
olivat läsnä Paavo Tiilikainen, Jorma 
Rantala, Sinikka Luja-Vepsä, Väinö Turunen, 
Matti Ahde, Lyyli Aalto, Valdemar Sandelin 
Margit Eskman sekä Antti Halme. Sihteerinä 
toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Käsiteltiin kirjelmät. 
Merkittiin tiedoksi Lapin Jaloterästehdaslähetystön 

muistio, Jossa kiirehditään Jaloterästehtaan rakentamisen 
aloittamista Kemi-Tornion alueelle. 

Toimikunta totesi, että puoluetoimikunta on kannanotos-
saan asettunut sille kannalle, että Jaloterästehdas olisi 
rakennettava Tornioon. 

Merkittiin tiedoksi Sos.-dem. Puolueen Keski-Suomen 
Piiri ry:n Valmet Oy:n Rautpohjan tehtaan supi st ami suunni-
telmia koskeva kirjelmä. 

Toimikunta totesi, että kysymyksessä on ryhdytty Jo 
valtiovallan taholta toimenpiteisiin. 

Merkittiin tiedoksi Marraskuunliike ry:n asuntopolitiikan 
kehittämistä koskeva Julkilausuma. 

Merkittiin tiedoksi Suomen Medisiinariliitto ry:n ter-
veydenhuoltokysymyksiä Ja sairaankuljetusolojen järjestelyjä 
koskeva kirjelmä. 
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Merkittiin tiedoksi Ruotsin Suomalaisseurojen Keskus-
liiton kulttuuripoliittisen seminaarin päätteeksi annettu 
Julkilausuma. 

Merkittiin tiedoksi Harjavallan Kemian Työntekijät ry:n 
verolakien uudistamista koskeva kirjelmä. 

Merkittiin tiedoksi Suomen Metalliteollisuuden Työnanta-
jaliiton toimitusjohtajan Rolf Videnin antama lausunto 
puheenjohtaja Sulo Penttilän esittämien mielipiteiden Joh-
dosta. 

Merkittiin tiedoksi Toimihenkilö- Ja Virkamiesjärjestöjen] 
Keskusliitto ry:n tulevan hallituksen toimintakenttää kos-
ketteleva kirjelmä. 

Toimikunta totesi, että kannaotto on saatettu puolueen 
kautta hallitusneuvottelijoiden tietoon. / 

Merkittiin tiedoksi eri piirijärjestöjen Ja kunnallis-
järjestöjen tulevan hallituksen kokoonpanoa koskevat kirjel-
mät. 

Merkittiin tiedoksi Asutus- Ja Maatilatalousliiton Pihti-| 
putaan Yhdistyksen maatiatalouden piirissä työskentelevien 
henkilöiden asemaa koskeva kirjelmä. 

2 §. 
Keskustelu piiriveron Ja ryhmäveron vähennyskelpoisuu-

desta verotuksessa. 

Keskustelussa kävi ilmi» että verohallitus pyrkii vaikut-| 
tamaan oikeuskäytännön muuttamiseksi siten» että am« verot 
voitaisiin lukea vähennyskelpoisiksi. Tämä olisi mahdollista 
eri puolilta maata tehtävien valitusten käsittelyssä omaksut-
tavasta uudesta tulkinnasta. 
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Toimikunta antoi Valdemar Sandelinin tehtäväksi huoleh-
tia siitä, että verovalituksia eri puolilta maata tultaisiin 
tekemään oikeuskäytännön muuttamiseksi. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 

I ' , r -f 

k'.' 



Pöytäkirja öosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka 
pidettiin eduskuntatalolla 17 päivänä 
helmikuuta 1972 alkaen klo 15-00. Puhetta 
johti Esko Niskanen sekä muina jäseninä 
olivat läsnä Margit Eskman, Valde Neva-
lainen, Jorma Rantala, Paavo Tiilikainen, 
Sinikka Luja-Vepsä, Lyyli Aalto, Katti 
Ahde ja Väinö Turunen. Sihteerinä toimi 
allekirjoittanut Seppo Nevala. 

1 §. 
Rahastonhoitajan valinta. 
Puheenjohtaja ilmoitti neuvotelleensa asiasta Pirkko 

Työläjärven kanssa. 

Hmikunta valitsi ryhmän rahastonhoitajaksi Pirkko 
Työläjärven. 

2 §. 
Toimikunta päätti osallistua ryhmän puolesta Pohjois-

maiden Neuvoston sosialidemokraattisille jäsenille tarjot-
tavan lounastilaisuuden kustannuksiin. 

3 §. 
Toimikunta päätti esittää ryhmälle, että Suomen Kunnallis-

liiton asettamaan kunnallispoliittiseen neuvottelukuntaan 
valittaisiin ryhmän edustajiksi Lyyli Aalto ja tämän vara-
jäseneksi Reino Breilin. 

• 1 
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Toimikunta päätti esittää ryhmälle, että kansaneläke-
laitoksen valtuutettujen varajäsenyydestä kieltäytyneen 
Antti-Veikko Perheentuvan paikalle valittaisiin Kaisa 
Raatikainen. 

•1 

5 §. 
Esillä valtioneuvoston vuokrankorotuspäätös. 

Toimikunta totesi, ettei ratkaisua ole mahdollista enää 
siirtää. Puolue on ottanut asiassa kannan, josta myös edus-
kuntakäsittelyssä on lähdettävä. Kanta merkitsee ilmeisesti 
sitä, että valtioneuvoston päätös tullaan eduskunnassa kumoa-
maan. Käsittelyä varten olisi perustuslakivaliokunnan Jäsen-
ten valmisteltava asiasta lausuma. 

6 §. 
Esillä hallituksen esitys kansanedustajien palkkojen 

sitomiseksi valtion palkkaluokkaan. 

Toimikunta totesi tämän palkkaluokkajärjestelyn merkit-
sevän korotusta kansanedustajien palkoissa. Järjestelyn 
katsottiin kuitenkin johtuvan siitä, että eläke on ilman 
lainmuutosta ajamassa ohitse kansanedustajien palkkojen. 

Toimikunta päätti jättää asian pöydälle 

7 §. 
Toimikunta päätti esittää, että ryhmä valitsisi kolmi-

jäsenisen tiedotusryhmän valmistelemaan ehdotusta ryhmän 
tiedotustoiminnan uudelleen järjestämiseksi. Toimikunta 
päätti esittää, että tiedotusryhmälle annettaisiin aikaa 
tehtävän suorittamiseen 15.3«72 saakka. 
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8 §. 
Toimikunta päätti tehdä ryhmälle ehdotuksen kuljetusalan 

työryhmän nimeämisestä entisillä toimintaperusteilla. 

Toimikunta päätti ehdottaa, että kuljetusalan työryhmän 
muodostaisilaat seuraavat: Reino Breilin, Heikki Hykkäälä, 
Uljas Mäkelä, Veikko Pajunen, Eero Salo, Valdemar Sandelin, 
Ville Tikkanen sekä sihteerinä ryhmän sihteeri. 

Puheenjohtaja yiii) luuiUK 
Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka 
pidettiin eduskuntatalossa 23 päivänä hel-
mikuuta 1972 klo 12.00. Puhetta johti Esko 
Niskanen ja muina jäseninä olivat läsnä 
Valde Nevalainen, Matti Ahde, Jorma Rantala 
Valdemar Sandelin, Paavo Tiilikainen, Väinö 
Turunen, Sinikka Luja-Vepsä ja Lyyli Aalto. 
Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Toimikunta hyväksyi puheenjohtajiston ehdotuksen ryhmän 

toimistonhoitajan palkkausjärjestelyistä. Tämän mukaisesti 
toimistonhoitajan toimi sijoitetaan 1.3«"1972 lukien valtion 
virkamiesten palkkausluokkaan A21. Yhden ikälisän huomioon-
ottaen maksettavaksi palkkasummaksi tulee alkuvaiheessa 
1.^9^,95« Tämän jälkeen palkka noudattaa valtion virkamies-
ten palkoissa tapahtuvia muutoksia siten, että ikälisiä 
maksetaan jokaiselta kolmelta palvelusvuodelta. 

2 §. 
Toimikunta hyväksyi puheenjohtajiston ehdotuksen ryhmän 

sihteerin palkkausjärjestelyistä. Tämän mukaisesti ryhmän 
sihteerin toimi sijoitetaan valtion virkamiesten palkkaus-
luokan A28 loppupalkkaan.(palkkasumma alkuvaiheessa 2.601,30 
Järjestely on alustavan työsopimuksen yhteydessä tehdyn 
toimikunnan päätöksen mukainen. Se astuu voimaan 1.3»1972 
lukien. 

3 §. 
Toimikunta päätti antaa ryhmän sihteerin tehtäväksi 
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tutkia, millä tavoin ryhmän tiedotussihteerin palkkaus-
järjestelyt voitaisiin tulevaisuudessa tarkoituksenmukai-
simmalla hoitaa. 

Toimikunta päätti kutsua eduskuntaryhmän koolle tiis-
taina 29 päivänä helmikuuta klo I5.OO käsittelemään edus-
kunnan varapuhemiehen vaaliin liittyviä kysymyksiä. 

5 §. 
Toimikunta päätti antaa sihteerin tehtäväksi suorittaa 

selvitys niistä valiokuntapaikoista, Jotka tulevat vapaik-
si ryhmän Jäsenten tultua nimitetyiksi valtioneuvoston Jä-
seniksi. 

I 

• h 

PuheenJohtaja \ ik iu j iAv 

Sihteeri i 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Eduskunta-
ryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka pidet-
tiin eduskuntatalolla 29 päivänä helmikuuta 
1972 alkaen klo 13.20. Puhetta Johti Esko 
Niskanen Ja muina Jäseninä olivat läsnä 
Väinö Turunen, Jorma Rantala, Valdemar Sande-
lin, Matti Ahde, Paavo Tiilikainen Ja Sinikka 
Luja-Vepsä. Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §• 
Ehdokkaan valinta eduskunnan pankkivaltuusmiehiin. 
Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti esittää ryhmälle, 

että ryhmän ehdokkaaksi eduskunnan pankkivaltuusmiehiin val-
tioneuvoston Jäseneksi siirtyneen Jussi Linnamon tilalle 
valittaisiin Valdemar Sandelin. 

2 §. 
Toimikunta päätti kokoontua myöhemmin illalla käsittele-

mään valiokuntien täydentämistä eräiden valiokuntien Jäsenten 
tultua nimitetyksi valtioneuvoston Jäseniksi. 

3 §. 
Toimikunta totesi, että ryhmän tiedotussihteeri Antti 

Halme on valittu maa- Ja metsätalousministeri Leo Happosen 
poliittiseksi sihteeriksi. 

Toimikunta päätti ryhtyä toimenpiteisiin ryhmän tiedotus-
toiminnan järjestämiseksi Halmeen poissaolon ajaksi. 
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Valdemar Sandelin ilmoitti,keskustelleensa eduskunnan 
taloudenhoitajan kanssa siitä, että edustajille voitaisiin 
myöntää vapaaliput eduskunnan lomien aikana, esim. ryhmien 

I tai ryhmien toimikiintien kokousten vuoksi, ij I 
Todettiin, että taloudenhoitaja valmistaa asiassa esityk- ; 

I 

set kansliatoimikunnalle Ja puoltaa tässä yhteydessä vapaiden ! • ( 
matkojen myöntämistä. 

Toimikunta totesi, että samanlainen järjestely olisi to-
teutettava myös Junien makuupaikkojen osalta. 

5 §. 
Esillä hallituksen esitys kansaneläkelaitoksen.'johtajien 

lukumäärän lisäämisestä. 

Toimikunta totesi, että asiassa on aiemmin viime keväänä 
tehty sopimus puoluesihteeri Sorsan Ja pääministeri Karjalai-
sen välillä. 

Toimikunta velvoitti ryhmän puheenjohtajan selvittämään 
4 

asiaa puoluesihteeri Sorsan kanssa. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, ¿joka 
pidettiin eduskuntatalossa 29 päivänä helmi-
kuuta 1972 alkaen klo 16.50. Puhetta johti 
Esko Niskanen ja muina jäseninä olivat läsnä ] 
Meeri Kalavainen, Paavo Tiilikainen, Sinikka 
Luja-Vepsä, Jorma Rantala, Valdemar Sandelin 
sekä Väinö Turunen. Sihteerinä toimi Seppo 
Nevala. 

1 §. 
Valiokuntien täydentäminen, 

Toimikunta päätti esittää ryhmälle, että valtioneuvoston 
jäseniksi nimitettyjen edustajien tilalle valittaisiin eri va-
liokuntiin seuraavat: 

Perustuslakivaliokunta 
Veikko Pajunen 

Toinen perustuslakivaliokunnan vapautunut paikka täytetään 
myöhemmin valiokunnan uudelleen järjestelyjen yhteydessä. 

Ulkoasiainvaliokunta 
Puheenjohtajaksi Lars Lindeman 
Jäseneksi Kalervo Haapasalo 

Talousvaliokunta 
Puheenjohtajaksi Väinö Vilponiemi 
Jäseneksi Ilkka Taipale 

Maa- ja metsätalousvaliokunta 
Varajäseneksi Eino Loikkanen 
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Sosiaalivaliokunta 
Puheenjohtajaksi Paavo Tiilikainen 
Jäseneksi Idätti Ahde 

Kulkulaitosvaliokunta 
Varajäseneksi Jorma Rantala 

II lakivaliokunta 
Jäseneksi T.T. Koivisto 

akivaliokunta II toinen paikka täytetään myöhemmin valiokunnan 
uudelleen järjestelyjen yhteydessä. 

Valtiovarainvaliokunta 
Jäseneksi Väinö Turunen 
Varajäseneksi Pirkko Työläjärvi 

Parlamenttien välisen liiton Suomen ryhmä 
Jäseneksi Ralf Friberg 
Varajäseneksi Lasse Lehtinen 

2 §. 
Siltä varalta, että Sylvi Siltanen tultaisiin nimittämään 

Turun ja Porin läänin maaherraksi toimikunta päätti esittää, 
että hänen tilalleen Pohjoismaiden Neuvoston Suomen valtuus-
kunnan varapuheenjohtajaksi valittaisiin Bror Lillqvist, 
jäseneksi Mauno Porsman sekä tämän tilalle varajäseneksi Aimo 
Ajo. 

Valtiovarainvaliokuntaan toimikunta päätti esittää Siltasen 
tilalle varapuheenjohtajaksi Valdemar Sandelinia sekä jäseneksi 
Reino Breiliä. 
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Puheenjohtaja fin 
Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Eduskunta-toimikunnan 
ryhmänfkokouksesta, joka pidettiin eduskunta-
talolla 2 päivänä maaliskuuta 1972 alkaen 
klo 15.30. Piihetta johti Esko Niskanen ja 
muina jäseninä olivat läsnä Meeri Kalavainen, 
Paavo Tiilikainen, Sinikka Luja-Vepsä, Jorma 
Rantala ja Väinö Turunen, Sihteerinä toimi 
Seppo Nevala. 

1 §. 
Aloiteryhmän täydentäminen. 
Toimikunta päätti esittää ryhmälle, että aloiteryhmään va-

littaisiin Osmo Kaipaisen tilalle Uljas Mäkelä. Muilta osin 
aloiteryhmän kokoonpano olisi entinen. 

Samalla toimikunta päätti suosittaa, että oman ryhmän ta-
holta tehtävät kyselyt pyrittäisiin saattamaan aloiteryhmän 
käsittelyyn sen jälkeen, kun asiasta on ensin keskusteltu ao. 
ministerin kanssa. 

2 §. 
Valtiosääntökomitean täydentäminen. 
Toimikunta päätti esittää, että valtiosääntökomiteaan 

valittaisiin vapautusta pyytäneen Leo Kohtalan tilalle Seija 
Kärkinen. 

3 §. 
Edustajien niemäminen tutkijain ja kansanedustajien seuran 

jäseniksi. 
Toimikunta päätti tiedustella asiasta kiinnostuneitten 

mielipidettä ja siirtää valinnan tapahtuvaksi myöhemmin. 
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Toimikunta päätti järjestää yhdessä SKDL:n eduskuntajryhmän 
kanssa yhteisen saunaillan eduskunnan viran- ja toimenhaltijäin 
ammattiosastolle. 

Todettiin, että alustava varaus Hakan kurssikeskuksesta 
on 22 päivänä maaliskuuta 1972. 

Toimikunta päätti jättää ryhmän toimiston hoidettavaksi 
asian käytännölliset järjestelyt 

5 §. 
Toimikunta totesi, että eduskunnan sihteeristön ilmoitiik-

sen mukaan kaikkien vapautuneiden valiokuntapaikkojen täyttä-
minen ei tässä vaiheessa ole välttämätöntä, vaan valinnat voi-
daan eräiltä osin suorittaa myöhempien uudelleen järjestelyjen 
yhteydessä. 

6 §. 
Toimikunta kuuli Seinäjoen Keskussairaalan edustajien lähe-

tystön selvityksen Seinäjoen alueella vallitsevasta kurjasta 
sairaanhoitotilanteesta. 

Toimikunta lupasi saattaa asian ryhmän valtiovarainvalio-
kunnan jäsenten tiedoksi mahdollisen määrärahan varaamista 
varten vuoden 1975 tulo- ja menoarvioon. 

7 §. 
Esillä ryhmän tiedotustoiminnan järjestäminen. 
Puheenjohtaja ilmoitti keskusteUeensa Antti Halmeen kans-

sa, joka on lupautunut hoitamaan tiedotussihteerin tehtäviä 
oman toimensa ohella 500 markan kuukausipalkkaa vastaan. 
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Keskustelun jälkeen toimikxinta päätti Jättää asian muilta 
osin pöydälle. 

8 §. 
Käsiteltiin kirjelmät 

1 

J 

Toimikunta päätti tukea Väinö Voionmaan opistossa opiskele-
vien sosialidemokraattisen puolueen Jäsenten opiskelua 1 000 
markan suuruisella apurahalla. 

Merkittiin tiedoksi Turun Metallityöväen Ammattiosasto ry:n 
luottamusmieslähetystön ajankohtaisia talouspoliittisia kysy-
myksiä käsittelevä kirjelmä. 

Merkittiin tiedoksi Oulun Sosialidemokraatit fy:n sekä 
Mikkelin Sos.-dem. Piiri ry:n kirjelmät, Joissa tuomitaan vi-
reillä olevat B9- palkkaluokan perustamissuunnitelmat sekä 
kansanedustajien palkkojen korotukseen tähtäävä hallituksen 
esitys. 

Toimikunta päätti vastauksessaan saattaa ao. järjestöjen 
tietoon ryhmän Ja puolueen kannat ko. kysymyksistä. 

Merkittiin tiedoksi maalarien maan käsittävän kokouksen 
kirjelmä, Jossa todetaan, että maaliaineteollisuus on viime 
aikoina tuottanut markkinoille terveydelle vaarallisia maali-
aineita, Joiden vaarallisuudesta ei ole minkäänlaista tavara-
selostetta. 

Toimikunta totesi, että sosiaali- Ja terveysministeriön 
ilmoituksen mukaan asiantilan korjaamiseksi on ministeriössä 
valmisteilla lakiesitys. 

Merkittiin tiedoksi Rakennustyöläisten Liitto ry:n työehto-
sopimusten tulkintaa koskeva kirjelmä. 

Toimikunta päätti vastauksenaan ilmoittaa, että sosiaali-
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ja terveysministeriössä valmistellaan parhaillaan muutosesi-
tystä työehtosopimuslakiin. 

Merkittiin tiedoksi eri eläkeläisjärjestöjen eläkeläisten 
toimeentuloa ja ajankohtaisia poliittisia kysymyksiä käsittele-
vät kirjelmät. 

Merkittiin tiedoksi Kemin Sos.-dem. Työväenyhdistyksen 
jaloterästehdashanketta käsittelevä kirjelmä. 

Merkittiin tiedoksi Helsingin kaupiingin teollisuuslaitosten 
työntekijät ry;n kirjelmä, jossa vaaditaan hintasäännöstelyn 
jatkamista sekä vuokrankorotuspäätöksen kumoamista. 

Merkittiin tiedoksi Rakennustyöläisten Oulun Aluejärjestön 
verouudistuksen toteuttamista koskeva kirjelmä. 

Merkittiin tiedoksi eri puolilla maata toimivien demokraat-
tisten naisjärjestöjen ajankohtaisia talous- ja sosiaalipoliit- f 
tisia kysymyksiä koskevat kirjelmät. 

Merkittiin tiedoksi Porin Teknillisen Oppilaitoksen työlli-
syyskurssien järjestämistä koskeva kirjelmä. 

» 

Merkittiin tiedoksi Suolahden Työväenyhdistys ry:n kunta-
uudistussuunnitelmiin liittyvä kirjelmä. 

Toimikunta totesi kuntauudistusta koskevien kokonaissuunni-
telmien olevan parhaillaan valmisteilla sisäasiainministeriössä 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka 
pidettiin eduskuntatalolla 2 päivänä maalis-
kuuta 1972 alkaen klo I5.5O. Puhetta johti 
Esko Niskanen ja muina Jäseninä olivat läsnä 
Meeri ^alavainen, Paavo Tiilikainen, Jorma 
Rantala, Väinö Turunen ja Uki Voutilainen, 
Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Ehdokkaan valinta sosiaalivaliokunnan puheenjohtajaksi. 
Paavo Tiilikaisen kieltäydyttyä ehdokkuudesta ryhmässä 

esitettyihin puheenvuoroihin viitaten toimikunta päätti esittää 
että sosiaalivaliokunnan puheenjohtajaksi valittaisiin Uljas 
Mäkelä. 

2 §. 
Toisen lakivaliokunnan täydentäminen. 
Toimikunta päätti esittää, että Jacoh Södermanin tullessa 

eduskunnan jäseneksi Bror Lillqvist pyytää asianomaisesta 
valiokunnasta vapautusta uudelleen järjestelyn vuoksi. 

Puheenjohtaja HMUA K 
Sihteeri hjfL 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Eduskunta-
ryhmän toimikunnan kokoxiksesta, Joka pidettiin 
eduskuntatalossa 9 päivänä maaliskuuta 1972 
alkaen klo 13-30. Puhetta Johti Esko Niskanen 
Ja muina Jäseninä olivat läsnä Meeri Kalavainen, 
Paavo Tiilikainen, Sinikka Luja-Vepsä, Jorma 
Rantala, Uki Voutilainen, Väinö Turunen, Valde-
mar Sandelin, Antti Halme sekä perustuslaki-
valiokunnan valiok\intaryhmän puheenjohjjâ a 
Väinö Vilponiemi. Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Esillä huoneenvuokrien korotuspäätös. 
Väinö Vilponiemi totesi, että päätöksentekoa kannattaisi 

siirtää kunnes on saatu selvyys valtuuslain kohtalosta. Ilmanj 
valtuuslakia ei nimittäin vuokrapäätöksellä olipa sen sisäl-
tö mikä tahansa ole mitään merkitystä. 

Keskustelun Jälkeen toimikunta päätti esittää ryhmälle, 
että vuokrapäätöksen käsittely keskeytettäisiin Ja ratkaisu 
asiassa tehtäisiin, kunnes on saatu selvyys valtuuslain koh-
talosta. 

2 §. 
Toimikunta päätti osallistua sähkeellä Suomen Sotavete-

raaniliiton 15-vuotisJuhlaan. 

3 §. 
Toimikunta päätti Jättää ryhmän helsinkiläisten edusta-

Jien tehtäväksi osallistua H:gin Jyryn 70-vuoti8Juhlalli-
suuksiin. 
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Valtiosääntökomitean täydentäminen. 
Toimikunta päätti ehdottaa, että valtiosääntökomiteaan 

Leo Kohtalan tilalle valittaisiin Jacoh Söderman, mikäli 
tämä suostuu tehtävän vastaanottamaan. 

5 §. 
Edustajien nimeäminen liikennepoliittiseen komiteaan. 

Toimikunta päätti esittää, että komiteaan nimitettäi-

siin ryhmän edustajina Sak^i Knuuttila Ja Veikko Pajunen. 

6 §. 
Toimikunta päätti hankkia ryhmän toimistoon yhden kir-

joituskoneen. 

7 §. 
Esillä tiedotusryhmän muistio ryhmän tiedotustoiminnan 

järjestämisestä. 
Toimikunta päätti palkata Seppo Tikan hoitamaan oto. 

tiedotussihteerin tehtäviä eduskunnan kesälomaan asti. 

Palkan suuruudeksi toimikunta vahvisti 500 mk/kk. 

Muilta osin toimikunta Jätti muistion käsittelyn pöy-' 

dälle. 

8 §. 

Toimikunta päätti siirtää poliittiseksi sihteeriksi 

nimitetyn Antti Halmeen vuosiloman korvausjärjestelyn myö-

hemmin tehtävällä sopimuksella. ~ ^ 
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9 §. 

Paavo Tiilikainen kertoi puolueen nimitystyöiyhjnän ko-

kouksessa käyneen ilmi, että tällä hetkellä on varsin run-

saasti erilaisia virkoja täytettävänä. 

Toimikunta päätti saattaa asian ryhmän jäsenten tietoon. 

Puheenjohtaja 

Sihteeri 

IA 

1 f 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka 
pidettiin eduskuntatalossa 16 päivänä maa-
liskuuta 1972 alkaen klo 13.30. Puhetta 
johti Esko Niskanen ja muina jäseninä oli- ( 
vat läsnä Sinikka Luja-Vepsä; Jorma Rantala 
Uki Voutilainen, Väinö Turunen, Paavo Tii-
likainen, Valdemar Sandelin sekä tiedotus-
työryhmän jäsenet Antti Halme, Ralf Friberg 
ja Seppo Tikka. Sihteerinä toimi Seppo 
Nevala. 

i" Tl ? T 

f ) 

1 §. 
Tiedotustyöryhmän muistion käsittely. 
Keskustelun jälkeen toimikunta päätti saattaa ryhmän tie-

doksi, että tiedotustyöryhmä on laatinut muistion asetettuun 
määräaikaan mennessä. Samalla toimikunta päätti, että muistio 
jaetaan ryhmän jäsenille seuraavassa ryhmäkokouksessa. 

Toimikunta katsoi, että tässä vaiheessa on syytä seurata 
tilanteen kehitystä ryhmän tiedotustoiminnassa. Tämän vuoksi 
toimikunta päätti esittää ryhmälle, että tiedotusalan työ-
ryhmä saisi jatkoaikaa kokonaisvaltaisen ratkaisun etsimi-
seksi. 

2 §. 
Maatalouden lomakomitean täydentäminen. 
Toimikunta päätti esittää ryhmälle, että lomakomiteaan 

uusiksi jäseniksi valittaisiin Eeli Lepistö ja Valter Kuusela, 
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3 §. 
Valtioneuvoston päätös huoneenvuokrien korottamisesta. 

Toimikunta päätti suositella, että ryhmä tekisi asiasta 

ryhmäpäätöksen Paasion hallituksen tekemän korotuspäätöksen 

hyväksymiseksi. 

4 §. 

KansaiBdustaJien palkkalaki. 

Puheenjohtaja totesi asian olleen esillä ryhmien puheen-

johtajien aaunaneuvottelussa. Tällöin on päästy yksimielisyy-

teen siitä, että asia hoidetaan kerralla kuntoon. 

Toimikunta päätti Jättää asian valtiovarainvaliokunnan 

palkkajaoston hoidettavaksi. 

5 §. 
Kansanedustajien eläkekysymys. 

Kansliatoimikunnan Jäsen Valdemar Sandelin ilmoitti kans-

liatoimikunnan päättäneen asettaa nelihenkisen työryhmän sel-

vittämään, millä tavoin ylimääräinen eläkekysymys olisi par-

haiten järjestettävissä. 

Toimikunta päätti dmetä ryhmän edustajaksi työryhmään 

Paavo Tiilkaisen. 

6 §. 

Esillä Tur\m Akateemisen Sos.-dem. Yhdistyksen anomus 

ylioppilaskuntavaalien taloudellisesta avustamisesta. 

Toimikunta katsoi, ettei ryhm^voi osallistua yksityisten 

opiskelijajärjestöjenn taloudelliseen tukemiseen, vaan asia 

hoidetaan aikaisemmin tehdyn päätöksen mukaisesti Seaiali-

demokraattisen Opiskelevan Nuorison Keskusliiton kautta. 
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Puheenjohtaja 

Sihteeri ho 
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Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka 
pidettiin eduskuntatalolla 21 päivänä maalis-
kuuta 1972 alkaen klo 14.50. Puhetta johti 
Esko Niskanen ja muina jäseninä olivat läsnä 
Uki Voutilainen, Paavo Tiilikainen, Sinikka 
Luja-Vepsä, Jorma Rantala, Valdemar Sandelin, 
Matti Ahde sekä lisäksi perustuslakivaliokun-
taryhmän puheenjohtaja Väinö Vilponiemi ja 
kansliapäällikkö Keijo Liinamaa. Sihteerinä 
toimi Seppo Nevala. 

1 

1 §. 
Puheenjohtaja totesi, että kokoomus on neuvottelujen 

viime vaiheessa vaatinut valtalakiesityksen viemistä suuren 
valiokunnan jaostoon. Tähän ovat jo keskustapuolue ja libe-
raalinen kansanpuolue ilmoittaneet kielteisen kantansa. 

Toimikunta katsoi, ettei ole enää tässä vaiheessa syytä 
siirtyä jaostokäsittelyyn sen enempää kuin tehdä mitään muu-
toksia lakiesitykseen. Tämän vuoksi huomisessa suuren neu-
vottelukunnan kokouksessa tulisi saada aikaan päätös, jolla 
lakiesitys saadaan toiseen käsittelyyn perjantaina huolimatta 
siitä, että kokoomus vaatisikin jaostokäsittelyä. 

Puheenjohtaja IUUUAA. 
Sihteeri 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, joka ^ 

f 
pidettiin eduskuntatalolla 23 päivänä maalis- \ 
kuuta 1972 alkaen klo 14.00. Puhetta johti 
Esko Niskanen ja muina jäseninä olivat läsnä 
Paavo Tiilikainen, Väinö Turunen, Jorma Rantala 
Neeri Ealavainen, Valdemar Sandelin, Uki Vou-
tilainen, Sinikka Luja-Vepsä, Nätti Ahde sekä 
Antti Halme. Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Puheenjohtaja saattoi toimikunnalle tiedoksi eräitä ilmoi-

tusasioita. 

2 §. 
Toimikunta päätti saattaa ryhmän tietoon tiistaina teke-

mänsä päätöksen, jonka mukaan valtalakiesitys olisi pyrittävä 
viemään toisessa käsittelyssä läpi ilman muutoksia. 

5 §. 
Toimikunta päätti asettaa kolmihenkisen työryhmän, jonka 

tehtävänä on valmistaa ehdotus ryhmän kesäkokousohjelmasta. 
Työryhmään valittiin Esko Niskanen, Matti Ahde ja ryhmän 
sihteeri. j 

4 §. 
Toimikunta päätti lähettää kansliatoimikunnalle kirjeen 

koskien eduskunnan kesäloman aikana pidettävien ryhmäkokous-
ten matkojen korvaamista. 

Toimikunta päätti antaa sihteerin tehtäväksi luonnoksen 

laatimisen. 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edus-
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, Joka 
pidettiin eduskuntatalolla 25 päivänä maalis-
kuuta 1972 alkaen klo 14.00. Puhetta johti 
Esko Niskanen ja muina jäseninä olivat läsnä 
Paavo Tiilikainen, Väinö Turunen, Jorma Rantals 
Meeri Kalavainen, Valdemar Sandelin, Uki Vou-
tilainen, Sinikka Luja-Vepsä, Matti Ahde sekä 
Antti Halme. Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 §. 
Puheenjohtaja saattoi toimikunnalle tiedoksi eräitä ilmoi-

tusasioita. 

2 §. 
Toimikunta päätti saattaa ryhmän tietoon tiistaina teke-

mänsä päätöksen, jonka mukaan valtalakiesitys olisi pyrittävä 
viemään toisessa käsittelyssä läpi ilman muutoksia. 

5 

Toimikunta päätti asettaa kolmihenkisen työryhmän, jonka 
tehtävänä on valmistaa ehdotus ryhmän kesäkokousohjelmasta. 
Työryhmään valittiin Esko Niskanen, Matti Ahde ja ryhmän 
sihteeri. 

4 §. 
Toimikunta päätti lähettää kansliatoimikunnalle kirjeen 

koskien eduskunnan kesäloman aikana pidettävien ryhmäkokous-
ten matkojen korvaamista. 

Toimikunta päätti antaa sihteerin tehtäväksi luonnoksen 

laatimisen. 



Pöytäkirja Sosialidemokraattisen Edusti 
kuntaryhmän toimikunnan kokouksesta, ¿joka 
pidettiin eduskuntatalolla 23 päivänä maalis-
kuuta 1972 alkaen klo 1^.00. Puhetta Johti 
Esko Niskanen ¿a muina Jäseninä olivat läsnä 
Paavo Tiilikainen, Väinö Turunen, Jorma Rantaliji 
Meeri Kalavainen, Valdemar Sandelin, Uki Vou-
tilainen, Sinikka Luja-Vepsä, Matti Ahde sekä 
Antti Halme. Sihteerinä toimi Seppo Nevala. 

1 1 ̂  I 
pi 

1 §. 
Puheenjohtaja saattoi toimikunnalle tiedoksi eräitä ilmoi- 1 • 

tusasioita. 

2 §. 
Toimikunta päätti saattaa ryhmän tietoon tiistaina teke-

mänsä päätöksen. Jonka mukaan valtalakiesitys olisi pyrittävä 
viemään toisessa käsittelyssä läpi ilman muutoksia. 

3 §. 
Toimikunta päätti asettaa kolmihenkisen työryhmän, Jonka 

tehtävänä on valmistaa ehdotus ryhmän kesäkokousohjsimasta. 
Työryhmään valittiin Esko Niskanen, Matti Ahde Ja ryhmän 
sihteeri. 

Toimikunta päätti lähettää kansliatoimikunnalle kirjeen 
koskien eduskunnan kesäloman aikana pidettävienTryhmäkokous-
ten matkojen korvaamista. 

Toimikunta päätti antaa sihteerin tehtäväksi luonnoksen 
laatimisen. 
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5 § . 

Toimikunta keskusteli eduskunnan ruokalan toiminnassa 
« 

havaituista epäkohdista Ja päätti saattaa kysymyksen kanslia-
toimikunnan käsittelyyn. 

6 §• 
Käsiteltiin kirjelmät. 
Merkittiin tiedoksi Kiljavan Ammattiyhdistysopiston 

kirje, jossa kiitetään Sos.-dem. Eduskuntaryhmää kansankor-
keakoulukurssin sosialidemokraattisille opiskelijoille myönne-
tystä apurahasta. 

Merkittiin tiedoksi ruotsinkielisten sos.-dem. yhdistysten 
Länsi-Uudenmaan yhteistyöelimen kirjelmä, jossa asetutaan 
tukemaan Neste Oy:n kolmannen öljynjalostamon sijoittamista 
Lappohjan Syndahlenin alueelle. 

Merkittiin tiedoksi Hangon sos.-dem. työväenyhdistys ry:n 
kirjelmä, jossa vaaditaan Neste Oy:n öljynjalostamon sijoitta-
mista Hankoniemelle Syndahlenin alueelle. 

Merkittiin tiedoksi valtion työntekijäin liiton kirjelmä 
koskien vesihallituksen tehtäväpiirin laajentamista sekä 
riittävien määrärahojen myöntämistä viraston toimintaa varten. 

Merkittiin tiedoksi Rautpohjan tehtaan työhuonekunnan ja 
Rautpohjan valimon työhuonekunnan yhteinen kirjelmä koskien 
Rautpohjan tehdasta \ihkaavaa tuotannon supistamista. 

Merkittiin tiedoksi TVL:n Kainuun piirin työntekijöiden 
lähetystön jättämä kirjelmä, jossa vastustetaan sairaanhoito-
piirin siirtämistä Kajaanista Ouluun ja vaaditaan, että ryhmä 
ottaisi myönteisen kannan itsenäisen talousalueen kehittämi-
seksi Kainuuseen. 


